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Het septembernummer van Read 
 
In het vorige nummer van Read hadden het in memoriam van 
mevrouw Tine Hofstra en het mooie gebaar om de leden van onze 
afdeling te verrassen met een doosje Merci ter gelegenheid van het 
75-jarig bestaan van de PvdA onder de aandacht moeten worden 
gebracht. In deze Read willen we dit graag rechtzetten. 
Op het moment dat deze Read verschijnt liggen de Algemene 
Beschouwingen achter ons en is men nog volop bezig met de 
kabinetsformatie. Lokaal wordt er echter ook niet stilgezeten en 
vandaar dat er o.a. in dit nummer, naast een verslag van de 
Algemene Ledenvergadering, ook aandacht is voor de campagne 
voor de gemeenteraadsverkiezingen in maart 2022. 
Nog een praktisch punt: vanzelfsprekend hebben alle leden het 
recht om een Read te ontvangen. Het komt echter voor dat er op 
sommige adressen meerdere exemplaren worden bezorgd omdat 
meerdere bewoners lid zijn van de PvdA. We kiezen er nu voor om, 
in het kader van het milieu en kostenbesparing, per woning één 
Read te bezorgen. Vanzelfsprekend kunt u het aangeven wanneer u 
het hier niet mee eens bent. 
 

Roelof Liemburg en Anneke Mobron. 

 
 
 
 

Vooraankondiging (onder voorbehoud) 
 
De volgende ALV wordt gehouden op 8 december. Aan de orde 
komen o.a. de kandidaatstellingslijst voor de 
gemeenteraadsverkiezingen en de vaststelling van het programma. 

 
 
 



In memoriam Tine Hofstra 
 
10 mei jl. is mevrouw Tine Hofstra, jarenlang prominent PvdA-lid in 
Heerenveen, op 97 jarige leeftijd overleden. 
Zoon Jelle Hofstra heeft twee van onze vooraanstaande PvdA-leden, 
te weten Betty van der Ven en Lykele Buwalda, in kennis gesteld van 
het overlijden van zijn moeder. Daarbij heeft de heer Hofstra tevens 
bijzondere herinneringen gedeeld en bijgaande foto’s gestuurd. 
Zowel Betty als Lykele hebben in hun reactie naar de familie Hofstra 
allerlei mooie wetenswaardigheden van het echtpaar Hofstra 
gedeeld. 
Op basis van de verhalen van de heer Jelle Hofstra, Lykele Buwalda 
en Betty van der Ven is onderstaand in memoriam opgesteld. 
 
Mevrouw Tine Hofstra heeft zich in haar leven gemanifesteerd als 
een energieke en strijdbare vrouw, een echte sociaaldemocraat: 
maatschappelijk zeer actief in de ouderenzorg en de Humanistische 
beweging. Mevrouw Hofstra is daarbij jarenlang bestuurslid en 
vrijwilligster geweest bij zorgcentrum Coornhert-State. Samen met 
haar man Hendrik Hofstra heeft zij zich op allerlei wijze ingezet via 
Humanitas en het Humanistisch Verbond, om een Humanistisch 
zorgcentrum in Heerenveen te realiseren en dat is gelukt in 1973. 
Mevrouw Hofstra voelde zich als een vis in het water bij Coornhert-
State en zij noemde het altijd ‘myn Hûs’. 
Zo heeft het echtpaar Hofstra met hun grote inzet, eigenlijk op 
dezelfde wijze, ook gezorgd voor het wooncentrum Joris in ’t 
Veldstate in Heerenveen. 
Echtgenoot Hendrik Hofstra heeft als gemeenteraadslid voor de 
PvdA en wethouder veel betekend voor de gemeente Heerenveen. 
Hij heeft zich hierbij met name ingezet voor het onderwijs en 
sportvoorzieningen. Later is hij nog enkele jaren burgemeester van 
de gemeente Baarderadeel geweest. Een mooie bekroning van zijn 
bestuurlijke kwaliteiten. De heer Hofstra is reeds op 18 oktober 
1993 heengegaan. 
Op 1 mei 2013 is mevrouw Hofstra op 90-jarige leeftijd ‘gehuldigd’ 
in verband met haar langdurige lidmaatschap van de Partij van de 



Arbeid. De huldiging heeft plaatsgevonden tijdens de 1-mei viering 
in het Posthuis in aanwezigheid van haar twee zonen. Het is de 
laatste keer geweest dat mevrouw Hofstra op een 1-mei viering 
aanwezig is geweest. 
In 2016 zijn de eerste verschijnselen van dementie mevrouw Hofstra 
parten gaan spelen. Om die reden heeft ze de afgelopen (bijna) drie 
jaar in Zorgcentrum de Sprengenhof in Ugchelen gewoond, ver weg 
van haar geliefde Heerenveen. 
Op moederdag 10 mei jl. is mevrouw Hofstra rustig ingeslapen. 
Mevrouw Hofstra laat twee zonen, acht kleinkinderen en één 
achterkleinkind na. 
Door de Corona vond de crematie in kleine kring plaats. 
 

 
 

Mevrouw Hofstra tijdens haar 97ste verjaardag 
 



 
 

De huldiging door toenmalige wethouder Lykele Buwalda in het 
Posthuis 

 

Wie jarig is trakteert! 
 
Er mag dan veel online gebeuren binnen de partij, er zijn ook ‘live 
optredens’. Zo kwam begin februari een partijgenoot aan de deur bij 
alle leden, gewapend met… een doosje Merci! Waarom dat gebaar? 
Een van de initiatiefnemers is Betty van der Ven. Behalve het 
reguliere raadslidmaatschap bekleedt ze ondermeer de functie van 
campagneleider. En met de verkiezingen in aantocht gonst er veel in 
de ZOOM-wandelgangen van de landelijke campagneteams. Toen 
Betty hoorde dat ieder wel plannen had om de 75ste verjaardag van 
de PvdA op 9 februari luister bij te zetten, vond zij dat ook onze 
afdeling iets leuks moest doen. Vaak volgen andere afdelingen de 
ideeën van hier, maar nu waren die anderen haar inspiratiebron. 
Betty: “In reade roas dogge we al op 1 maaie, dat it moast wat oars 
wurde. Mei campagneteamlid Huub Halbertsma en Tonny (haar 
man) kamen we út op sûkelade. De letters 7 en 5 wiene wol leuk, 
mar dat wie eins te kostber!” En toen kwam het plan voor de Merci. 
Daarmee illustreer je immers in één moeite dank voor het trouwe 
lidmaatschap aan je achterban.  
 
 



Geen oranjekoek 
 
Toen ging het opeens snel, vertelt Betty: “Op tiisdei betochten we it: 
in doaske Merci mei in kaart derby , dy moast drukt en dernei 
ynpakt, stickere en besoarge wurde, leafst noch foar de feitelike 
jierdei fan 9 febrewaris. En op freedtemiddei stie alles klear foar de 
besoargers.” 
Het bestuur vond het een prima plan, wethouder Jelle Zoetendal 
ontwierp het kaartje met de tekst en Betty kocht doosjes Merci in 
bij de Hanos. Maar dat is toch ook kostbaar? Betty: “It giet om de 
ferbining mei ús leden! Boppedat, oars hiene we in moaie moarn as 
middei hân en dan hiere je in saaltsje yn it Posthuis en krije de 
minsken oranjekoeke en soks.”  
De Merci is overal met verbazing - en enthousiasme - ontvangen. 
Betty heeft al veel leuke reacties gekregen. Zonder bijeenkomsten is 
er dus best contact mogelijk. Betty: “Sa hawwe we wol meer dien, 
hear. Fuort nei de earste lockdown krigen de senioren fan de partij 
in kaartsje mei hart yn ‘e bus mei it boadskip om fral winsken en 
harren ferlet troch te jaan. En doe ’t mûlekapke ferplichte waard, 
hawwe alle leden in prachtich read PvdA kapke krigen. Functioniel 
en tagelyk in moaie reklame!” 
 
 
Henk Hidding uit Mildam: ”Goh! Als PvdA lid? Ik geef geloof ik meer 
aan de kerk”   
 



 
 
Algemene Ledenvergadering op 30 juni 
 
Gelukkig was het mogelijk om de ALV te houden in een zaal van 
Hotel2 te Heerenveen. Na een periode waarin de “oude” en nieuwe 
bestuursleden elkaar alleen maar via een beeldscherm hadden 
ontmoet was dit best een mooi moment.  
Om 20:00 opende voorzitter Frans Bouwers de vergadering met een 
warm welkom voor de aanwezigen. Nadat de nieuwe bestuursleden 
zich hadden voorgesteld werd er stilgestaan bij de leden die 
respectievelijk hun 25- (de heer Koppenaal), 50- (mevrouw Visser) 
of 65-jarig jubileum (mevrouw Wegerif - Van der Knoop) mochten 
vieren. Helaas is mevrouw Wegerif - van der Knoop overleden 
voordat zij haar 65-jarig lidmaatschapsmedaillon in ontvangst mocht 
nemen.  
 Een volgend punt dat aan de orde kwam was de route die wordt 
afgelegd richting de gemeenteraadsverkiezingen die gehouden 
worden op 16 maart 2022: een periode die natuurlijk getekend zal 
worden door extra veel activiteit. Frans benoemde onder meer de 
kandidaatstellings-, programma- en campagnecommissie die gevuld 
zijn met diverse leden die bereid zijn gevonden om actief te werken 
aan het ultieme doel: een goede uitslag tijdens de 



gemeenteraadsverkiezingen. Verder zijn we verheugd dat Jelle 
wederom heeft aangegeven dat hij de kar wil trekken. Het bestuur 
heeft Jelle daarom ook benoemd tot beoogd lijsttrekker voor de 
verkiezingen op 16 maart. We hopen op een mooie uitslag om te 
kunnen blijven werken aan een sterk, sociaal en eerlijk beleid in de 
gemeente Heerenveen. 
 
Het was niet alleen feest tijdens de ALV. Als afdeling moeten we de 
komende tijd een vinger aan de financiële pols houden en ook de 
broekriem aanhalen. Twee gezegdes in één zin: wat wil een mens 
nog meer. De kascommissie was tevreden over het werk van onze 
penningmeester en adviseerde de ALV om het bestuur decharge te 
verlenen. Dit wordt verleend middels veel applaus, met name 
gericht aan de penningmeester.  
 
Bij de ALV kwam Corona kwam ook nog even om de hoek kijken. 
Niet letterlijk uiteraard, maar Jelle nam ons mee in de globale 
cijfermatige stand van zaken in de gemeente Heerenveen met 
betrekking tot Corona. De gemeente heeft gelden opzijgezet en 
diverse beleidsinstrumenten voorhanden om iedereen, met name 
kwetsbare inwoners, gezond en wel door deze crisis heen te helpen. 
Verder werd de laatste stand van zaken in het provinciehuis 
besproken door Jaap Stalenburg. Het was mooi om te horen dat 
breedtesport - in dit geval schoolschaatsen - toegankelijker wordt 
gemaakt door de kosten te verlagen. 
 
Voor een verder inhoudelijk verslag van deze ALV verwijzen we 

graag naar de notulen die bij de volgende Algemene Leden 

Vergadering ter goedkeuring zullen worden voorgelegd.  

16 Maart 2022. Hier werken we naartoe en dat kenmerkte ook deze 
ALV. We hopen op een mooie uitslag om te kunnen blijven werken 
aan een sterk, sociaal en eerlijk beleid in de gemeente Heerenveen. 

 
 
 



Campagnenieuws 
 
De gemeenteraadsverkiezingen van 16 maart 2022 naderen alweer 
met rasse schreden. De werkgroep campagne, bestaande uit Joop 
van den Berg, Huub Halbertsma, Evert de Jong, Janneke Peetsma, 
Betty van der Ven, Jan Zandbergen en Jelle Zoetendal, is al enige tijd 
druk bezig de campagne voor te bereiden.                                                                                                                                                                                                                                       
We gaan ervan uit, dat de mogelijkheden om campagne te voeren in 
2022 ruimer zullen zijn dan die voor de Tweede Kamerverkiezingen 
van afgelopen voorjaar. Corona zorgde er toen voor, dat flyeren en 
borden beplakken de enig mogelijke campagneactiviteiten waren. 
Werkbezoeken en canvassen waren bijvoorbeeld niet mogelijk. Dat 
de Heerenveense uitslag van de Kamerverkiezingen, weer 
traditiegetrouw samen met Terschelling en Leeuwarden, tot de top 
drie van Friesland behoorde, was een schrale troost gezien het 
landelijk resultaat van de PvdA. Positief was in ieder geval wel, dat 
we voor het flyeren in onze afdeling weer een beroep konden doen 
op ruim 60 leden en ook een aantal niet-leden. We zijn erg blij met 
zoveel hulpvaardige handen.                                                                                                                                                                 
Naast de verschillende verkiezingscampagnes vonden er ook 
activiteiten plaats in het kader van de permanente campagne. Al 
werden ook deze door corona beperkt, toch konden een aantal van 
deze activiteiten doorgang vinden. Zo werden alle leden in 
november 2020 verrast met een PvdA-mondkapje met 
begeleidende brief; werd ieder lid op 9 februari van dit jaar 
vanwege het 75-jarig bestaan van de PvdA bedankt met een 
“Merci”; was er op Internationale Vrouwendag (8 maart 2021) een 
roos voor alle vrouwelijke leden en uiteraard werd op 1 mei de 
traditionele roos bij alle leden bezorgd en stond er een advertentie 
in de Heerenveense Courant. Waren deze activiteiten vanwege de 
coronabeperkingen voor het grootste gedeelte gericht op de eigen 
leden, inmiddels is de raadsfractie samen met onze wethouder Jelle 
Zoetendal weer gestart met de eerste activiteit gericht op de 
inwoners van onze gemeente: “de raad op locatie”. Eén keer per 
maand vergadert de raad nu op een avond in een dorp of wijk van 
onze gemeente, waar inwoners dan terecht kunnen met hun 



vragen, klachten, ideeën, enz. Van tevoren worden de betreffende 
inwoners middels een flyer op de hoogte gebracht van deze 
raadsbijeenkomst op locatie. Zo is deze maand een start gemaakt in 
Jubbega en is volgende maand Akkrum aan de beurt, waarna andere 
dorpen en wijken zullen volgen. Met alle opgedane ervaringen 
hoopt onze partij in de raad en voor de aanstaande verkiezingen 
haar voordeel te doen.                                                                                                                                                                
Zoals gezegd, we gaan ervan uit dat we voor de komende 
gemeenteraadsverkiezingen ruimere mogelijkheden zullen hebben 
bij het campagnevoeren. Uiteraard worden borden weer beplakt, 
komen er borden langs de weg en wordt er weer geflyerd. 
Daarnaast komt er weer een PvdA-magazine, wordt er gebruik 
gemaakt van sociale en andere media, wordt er gecanvast en zullen 
we zichtbaar zijn met “Rood op straat”, enz.                                                                                                                                                                 
Voor het flyeren voor “de raad op locatie”, en in het voorjaar van 
2022 voor de gemeenteraadsverkiezingen, doen we graag weer een 
beroep op ons grote contingent van leden en niet-leden. Zij zullen 
allemaal weer persoonlijk benaderd worden. Zo is flyeren voor onze 
partij meteen een mooie en gezonde wandeling door eigen wijk of 
dorp, al hoeft uiteraard niet iedereen een Olympisch record te 
vestigen zoals ons vroegere raadslid Wietze Mulder, die bij de vorige 
verkiezingen na het bezorgen van 2.000 flyers in Jubbega 30.000 
stappen en 70 fietskilometers op de teller had staan!  
 

De campagnecommissie                                                                                                                                                                                 
 
Onderweg naar de Gemeenteraadsverkiezingen 2022 
 
Hoewel we nog maar kortgeleden afscheid genomen hebben van de 
zomer, kijken de fractie en afdelingsbestuur al reikhalzend uit naar 
het moment dat het nieuwe voorjaar weer in aantocht is. Want op 
16 maart 2022 zullen de gemeentelijke verkiezingen worden 
gehouden. Een belangrijke dag waarop de inwoners van de 
gemeente Heerenveen hun stem uit mogen brengen om invloed te 
hebben op de samenstelling van de gemeenteraad in de komende 4 
jaar. Het spreekt voor zich dat we heel graag de grootste partij in 



onze gemeente willen blijven en onze sociaaldemocratische inbreng 
te hebben in het bestuur van Heerenveen.  
Daarom wordt voor ons de winter 2021/2022 sowieso niet koud. 
Wij zullen ons namelijk dagelijks warmlopen voor deze belangrijke 
verkiezingen. Niet alleen het bestuur en de fractie zullen actief 
campagne voeren, nu al zijn in de verschillende werkgroepen al een 
flinke groep betrokken leden actief geworden om het inhoudelijk 
programma te ontwerpen en een bijbehorende campagne op te 
zetten. Daarnaast zijn de sollicitatiegesprekken met adspirant 
raadsleden inmiddels al uitgevoerd. De kandidaatstellingscommissie 
zal een voordracht doen voor de lijst. Alle plannen zijn op dit 
moment in ontwikkeling, er wordt op dit moment erg hard aan 
gewerkt.  

 
Ook u, als lid, kunt uw steentje op allerlei manieren bijdragen. 
Mogelijk wordt u persoonlijk benaderd door de 
campagnecommissie om een actieve bijdrage te leveren bij de 
acties. Wordt u niet benaderd en wilt u graag iets doen?  Dan kunt u 
contact opnemen om dit aan te geven bij het afdelingsbestuur 
(pvda.bestuur.heerenveen@gmail.com ) of met de 
campagnecoördinator Betty van der Ven (pvdabetty@gmail.com ) 
Daarnaast wordt uw inhoudelijke inbreng zeer gewaardeerd tijdens 
de ledenvergadering in december waarin de leden alle ontwikkelde 
plannen van bindend advies moeten voorzien. Juist door 



gezamenlijke inzet zal het beste resultaat ontstaan. En dat is het 
enige dat telt. 
 
Onderstaand vindt u het tijdschema voor alle voorbereidingen voor 
de GR2022. 
 

Tijdschema voor de voorbereiding voor de 
Gemeenteraadsverkiezingen 2022.  
 
20 september 
Voor 20 september zijn de namen van leden die zich kandidaat 
gesteld hebben doorgegeven aan het afdelingsbestuur. De 
kandidaten zijn daarmee formeel. De kandidatencommissie maakt 
daarna een ontwerpkandidatenlijst. 
 
11 oktober 
De sluitingsdag voor het melden van kandidaten voor het 
lijsttrekkerschap is 11 oktober. Mochten er meerdere kandidaten 
zijn voor deze post, dan zal een ledenraadpleging plaatsvinden in de 
week van 9 -16 november.  
De beoogd lijsttrekker is vanaf 17 november bevoegd het 
afdelingsbestuur te adviseren over het 
conceptverkiezingsprogramma. Hij kan ook de onafhankelijke 
kandidaatstellingscommissie adviseren inzake de 
conceptkandidatenlijst. 
(let op: de ledenraadpleging vindt alleen plaats als er meer dan één 
kandidaat is voor het lijsttrekkerschap) 
 
 24 november 
Het afdelingsbestuur zendt het ontwerpverkiezingsprogramma en 
de ontwerpkandidatenlijst aan de leden (art. 5.4 lid 3 en art. 5.8 lid 
2 HHR). Hierbij wordt bekend gemaakt hoe en voor welke datum de 
leden amendementen kunnen indienen op het 
ontwerpverkiezingsprogramma. Bij de ontwerpkandidatenlijst wordt 
de vastgestelde profielschets meegezonden alsmede een toelichting 
op de kandidaten op de ontwerpkandidatenlijst.  



 
8 december (onder voorbehoud)  
Afdelingsvergadering waarin:  
- het verkiezingsprogramma wordt vastgesteld (art. 5.4 lid 2 HHR);  
- indien er een ledenraadpleging is gehouden voor het 
lijsttrekkerschap wordt de uitslag bekrachtigd; 
-    de kandidatenlijst wordt vastgesteld (art. 5.8 HHR);  
- besloten wordt of en met welke andere partij(en) een 
lijstverbinding zal worden aangegaan. 
 

Wat is de impact van Corona? 
 
We raken corona niet meer kwijt. Het zal onderdeel worden van ons 
leven en met vaccinatie en misschien ooit een medicijn of betere 
behandeling leren we er mee leven. Inmiddels heeft een groot deel 
van de Heerenveense bevolking een vaccinatie gehad. We zitten 
boven de 70% van de inwoners die voldoende ingeënt is. En waar 
we zien dat het percentage lager ligt proberen we samen met de 
GGD gericht mensen te benaderen bijvoorbeeld met de prikbus en 
straks ook met tijdelijke kleine priklocaties. 
Eens in de zoveel tijd maken we vanuit de gemeente een overzicht 
van de gevolgen van corona. Eind mei van dit jaar hebben we dat 
ook nog een keer gedaan. Toen hadden 2.688 inwoners een 
vastgestelde Covid-19 besmetting gehad. Er zijn 34 inwoners van de 
gemeente in het ziekenhuis opgenomen vanwege de besmetting. 39 
inwoners zijn overleden door de besmetting met het virus. 
De effecten van de coronacrisis stapelen het meest voor mensen 
met een lage sociaaleconomische positie. Het aantal besmettingen 
in deze groep is hoger, waarbij hun werk (zoals wel of niet kunnen 
thuiswerken) en leefsituaties een rol spelen. Het risico op ernstige 
gevolgen van het virus is groter dan bij mensen met hbo- en 
academische opleidingen. Daarnaast verliezen mensen met lagere 
inkomens en minder opleiding relatief vaker hun werk als gevolg van 
de crisis. Het hoogste risico op leerachterstanden als gevolg van de 
scholensluiting is ook bij deze groep terecht gekomen. 



Jongeren zijn weliswaar minder kwetsbaar voor het virus, maar 
worden wel hard geraakt. Hun sociale contacten namen flink af en 
een deel liep leerachterstand of studievertraging op. Gebrek aan 
stageplekken, sport, sociaal contact en baantjes verminderde het 
psychisch welbevinden en vergrootte de eenzaamheid, deed de 
studieschuld oplopen en leidde tot een verminderde motivatie. Dit 
speelde bij zowel lager als hoger opgeleide jongeren. Een laag 
psychisch welbevinden is gestegen bij studenten (van één op de vier 
naar één op de drie) en jonge mensen voelen zich vaker eenzaam.   
De sportdeelname in alle leeftijdsgroepen is gedaald met het sluiten 
van sportverenigingen en fitnessclubs. Friese verenigingen verliezen 
leden, dat mede door andere maatregelen. Er wordt ingeschat dat 
Friezen gezamenlijk zo’n twee miljoen kilo zijn aangekomen. Hoger 
opgeleiden en vrouwen in de groep tot 45 jaar zijn juist meer gaan 
bewegen. De kloof tussen actieven en inactieven is gegroeid. Sport 
heeft effect op zowel mentaal als fysiek welbevinden, er wordt 
ingeschat dat 46.000 gezonde levensjaren verloren zijn gegaan. 
De werkloosheid in Heerenveen is tot nu toe gestegen, maar niet zo 
ernstig als bij een aantal scenario’s die aan het begin van de 
pandemie zijn ontwikkeld. Het aantal WW-uitkeringen was in 
februari 2020 161 per 10.000 inwoners in de gemeente Heerenveen, 
dit was in februari 2021 184: een stijging van zo’n 14%. In maart 
2020 was het 172, in maart 2021 181: een stijging van zo’n 5%. Het 
aantal WW-uitkeringen in Heerenveen beweegt grotendeels mee 
met de trend in Nederland. 
Maar we zijn er nog niet, en van andere crisis weten we ook dat “de 
klap” soms pas later komt. Reden te meer om je als gemeente voor 
te bereiden op herstel en de nafase van de crisis. Daar zijn we al 
volop mee bezig, maar zal ook zeker een plek krijgen in het 
verkiezingsprogramma. Zo proberen we samen met de inwoners en 
ondernemers Heerenveen klaar te maken voor de komende jaren. 
Met corona, maar zonder crisis en met perspectief. Mei elkoar!  
 

Jelle Zoetendal 
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